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Vážení občané,

měsíc září bývá ve znamení zahájení škol-
ního roku. V Boršicích si letos problematiku 
školství připomínáme intenzivněji, protože zá-
roveň probíhají stavební úpravy na objektech 
dolní a mateřské školy. 

V případě dolní školy bylo hlavním mo-
torem úprav zateplení budovy (s možností 
úspor stále dražších energií) a vyřešení hava-
rijního stavu oken. Vedlejším, ale nikoliv nevý-
znamným, záměrem je příprava na případnou 
dostavbu budovy tak, aby v budoucnu bylo 
možno přemístit všechny třídy na jedno místo. 

Sloučení obou škol do jedné budovy ško-
ly dolní bránila také malá kapacita školky. 
Proto jsme uvítali možnost získání dotace na 
rozšíření mateřské školy o jednu (takzvanou 
třetí) třídu. Zároveň se provedla příprava pro 
dostavbu i poslední plánované neboli čtvrté 
třídy. V případě mateřské školy nás v dohled-
né době čeká také nákladná oprava střechy. 
Střešní izolace z polyuretanové pěny se kvůli 
zanedbání potřebné údržby rozpadá a do bu-
dovy začíná zatékat. 

Ve strategických plánech bruselských i do-
mácích politiků stále více rezonuje proble-
matika stavu budov pro školy všech stupňů. 
Doufejme, že si politici na všech úrovních uvě-
domí, že prioritou pro dotace by neměly být 
tenisové kurty pro horních deset tisíc a další 
podivnosti, kterých jsme byli v uplynulých le-
tech svědky. Obce a města potřebují opravo-
vat a stavět školy, silnice, vodovody a kanali-
zace. Stav našeho obecního rozpočtu, který 
je dlouhodobě zatížen nutností splácet úvěr 
zůstávající po výstavbě sportovní haly, nám 
neumožňuje činit žádná ukvapená rozhodnu-
tí. V dostavbě školy proto musíme postupovat 
obezřetně a zkoušet další dotační tituly. 

Ne všechny změny ve školách jsou vyvo-
lány stavebními úpravami. Situaci ve školství 
notně komplikuje jev, kterému se lidově říká 
„Husákovy děti“. Hlubší sociologické studie 
ukázaly, že ve skutečnosti toto kolísání počtu 
narozených dětí vyvolaly obě světové války. 
V poválečných létech se totiž rodilo mnohem 
více dětí a s postupem stárnutí generace se 
tyto populační vlny opakují. Praktický dopad 
je takový, že v jednom ročníku může třída mít 
dětí méně než deset a v jiném zase třídy pras-
kají ve švech. A tak se stále přemisťuje, stěhu-
je a upravuje. 

Na tomto místě musím poděkovat rodičům 
za trpělivost a zaměstnancům našich škol za 
zvýšené pracovní úsilí, které si stěhování tříd 
vyžaduje. Boršické farnosti děkujeme za po-
skytnutí náhradních prostor.

Na závěr popřejme našim stavbařům 
(a vlastně nám všem) pěkné počasí, aby moh-
li termíny dané smlouvou o dílo včas splnit. 
Situace v našich školách se pak bude moci 
rychle vrátit do normálu. 

Alois Tománek, místostarosta obce

ÚVODNÍK Dotace na projekt  

„Ruku v ruce s přírodou 
– úpravy zahrady MŠ Boršice 

v přírodním stylu“
Naše obec získala další dotaci z Operačního programu životní prostře-

dí, Prioritní osa – 7. Výše dotace činí až 90 % finančních prostředků na 
celou investiční akci. Název našeho projektu je „Ruku v ruce s přírodou 
– úpravy zahrady MŠ Boršice v přírodním stylu“. Tato výzva z OPŽP je jed-
nou z posledních možností získat v takové výši finanční prostředky mimo 
obecní rozpočet ve starém zúčtovacím období (2007–2013). Náklady na 
realizaci díla před výběrovým řízením činí 1 708 723 Kč, z toho požadova-
ná dotace 1 537 850 Kč, obecní podíl 170 873 Kč.

Tímto projektem vyřešíme dlouhotrvající problém s nefunkčními a bez-
pečnostně nevyhovujícími prvky pro děti na zahradě MŠ a také celkovou 
úpravu zahrady. Realizace zahradnických prací proběhne příští rok na 
jaře. Do té doby budou hotovy hlavní stavební práce na dostavbě MŠ. 

Výběrové řízení proběhne po odsouhlasení podkladů, které byly zaslá-
ny na fond.                                                                                                (st)
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Zateplení fasády budovy Dolní školy Boršice

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY
Ve dnech 25. a 26. října 2013 se budou konat Volby do Poslanecké sněmovny PČR. 

Pátek: 14.00 – 22.00 hodin
Sobota: 8.00 – 14.00 hodin

V naší obci se tyto volby budou konat v prostorách  budovy obecního úřadu. 
Prosíme voliče, aby si zkontrolovali platnost svých osobních dokladů. 

K zateplování budovy dolní školy: Komise pro vyhodnocení 
nabídek zasedala 9. 7. 2013 v Olomouci a jako nejlepší byla 
vyhodnocena nabídka od firmy CGM Morava, s r. o., ve výši 
3 919 933 Kč, včetně DPH. Částka určená rozpočtem před vý-
běrovým řízením byla 6 185 770 Kč. Výše dotace v současné 
době činí 1 814 000 Kč. Smlouva s dodavatelem stavby byla 
podepsána dne 26. 7. 2013. Dne 8. 8. byla stavba obcí předá-
na stavební firmě. 

Záměrem prováděných stavebních prací je nejen výměna 
oken, dveří a zateplení fasády včetně stropů, ale také rekon-
strukce podlah v přízemí staré části budovy. A to za účelem 
přípravy budovy dolní školy k zahájení výuky na ZŠ v jedné 
budově. Proběhla rekonstrukce stropu bývalé tělocvičny a tří-
dy dle projektové dokumentace. Stropy byly vybourány, po-
síleny nosníky, položeny stropní plechy s armaturou a nově 
zabetonovány. Dále byly vybourány staré balkony. Postupně 
jsou měněna okna, provádí se lepení fasádní izolace. 

Z důvodu posunutí termínu výběrového řízení a stavebních 
prací bylo mimořádně vyřešeno vyučování žáků nižšího stup-
ně v provizorních prostorách v rámci obce. První třída byla 
umístěna do prostor malého sálu v kulturním domě, dvě třídy 
na kaplanku na faře a dvě třídy do prostor budovy horní školy. 
Dvě třídy mateřské školy byly přesunuty na dobu stavebních 
prací do prostor budovy MŠ. Vzniklá situace byla řešena se 

zástupci rodičů, se školskou radou a vedením školy. Ředite-
lem školy byl rozeslán vysvětlující dopis všem rodičům žáků, 
kterých se tato mimořádná událost dotýká, společně s omluv-
ným dopisem starosty obce. Ještě jednou bych chtěl požá-
dat rodiče a děti o trpělivost. Firma slíbila, že stavební práce 
urychlí tak, aby budova školy mohla co nejdříve opět sloužit 
k výuce žáků ZŠ. Zateplením budovy dojde k výrazné úspoře 
energie na vytápění a zlepší se celkový komfort při vyučování.                                                        

(st)
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Popsané udržovací práce byly řádně vysoutěženy a včas 
zrealizovány. Následně měl být po celé délce odfrézován sta-
rý povrch vozovky a položen nový asfaltový koberec. Nestalo 
se tak a vozovka byla z finančních důvodů majitele vozovky 
vyspravena pouze od obecního úřadu po konec zdravotního 
střediska. Pokládku nového povrchu financovalo Ředitelství 
silnic Zlínského kraje a zbylá část musela být dořešena pou-
ze odfrézováním vozovky při nových obrubnících a položením 
dvou asfaltových pásů. I tak získal příjezd do centra obce spo-
lečně s novým bezbariérovým chodníkem zcela novou podobu. 

Chybějící část chodníku od zdravotního střediska po od-
bočku do Podradovan bude realizována jednak po dokonče-
ní stavebních úprav na budově kulturního domu, po vyřešení 
vlastnických vztahů s dotčenými pozemky stavby a také v pří-
padě dostatečného množství finančních prostředků na tuto 
akci. Z těchto důvodů žádám naše spoluobčany o trpělivost.

(st)

Bezbariérový chodník v ul. Hradišťská a ul. Osvobození v Boršicích – III. etapa
Obec požádala o finanční příspěvek ze Státního fondu dopravní infrastruktury na investiční akci „Bezbariérový chodník Hradišť-

ská – Osvobození III. etapa“. Záměrem obce Boršice je vybudovat bezbariérový chodník o celkové délce 210 m. Jedná se o část 
chodníku v ulici Osvobození, od ulice Stoprounská po ulici Družstevní, která by byla pokračováním nyní budovaného chodníku při 
silnici III. třídy. Investiční akce zajistí vybudování odpovídajícího chodníku a zvýší bezpečnost chodců v dané části obce.

Limitní výše příspěvku byla schválena ve výši 1 498 000 Kč. Projektová cena stavby je 2 131 210 Kč. Podíl obce z vlastních 
finančních prostředků činí 633 210 Kč. Všechny ceny jsou uvedeny včetně DPH a před výběrovým řízením. Výběrové řízení 
právě probíhá, realizace stavby se předpokládá do konce letošního roku.

Současně s touto stavbou bude probíhat v režii obce výstavba propojovacího chodníku mezi ulicí Osvobození a Podevsí. 
(st)

Do konce června byly provedeny práce na bezbariérovém 
chodníku v části ulice Hradišťská. Začátkem měsíce srpna 
se měl pokládat nový asfaltový povrch komunikace II/422 
v úseku od křižovatky s ulicí Bosna po obecní úřad (silnice do 
Herberku). Proto bylo nutné položit i nové obrubníky v úseku 
nad bezbariérovým chodníkem a na protější straně o celkové 

délce 182 metrů. Současný stav byl zcela nevyhovující a opě-
tovná možnost pořádně, tj. bezpečně a vzhledově, vybudovat 
vjezd do centra obce se mohla opakovat až při další opravě 
asfaltového povrchu za několik let. Na základě příslibu gene-
rální opravy asfaltového povrchu (5-7 cm) byla provedena vý-
měna a pokládka nových silničních obrubníků vlevo po ulici 
Bosnu a vpravo po odbočku do Podradovan. Dále byly napo-
jeny nové dešťové vpusti na kanalizační řad. Byly dořešeny 
jednotlivé vjezdy k rodinným domům a k obchodu s průmys-
lovým zbožím.

Po projednání se stavebním úřadem,  Dopravní policií ČR, 
správcem silnice a Odborem dopravy města Uh. Hradiště se 
při pokládce nových silničních obrubníků provedla příprava 
k dobudování podélného parkoviště pro 5 osobních vozidel. 
Na toto parkoviště bude vypsáno výběrové řízení. 

Výstavba bezbariérového chodníku v ulici Hradišťská a ulici Osvobození 
– I. etapa a návazná výměna obrubníků
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Občané dlouhá léta sní o tom, abychom měli jednu budovu 
školy, aby naše děti chodily do školy na jedno místo. V sou-
časné době jsou umístěny dvě třídy mateřské školy v budově 
dolní školy. Aby se mohlo uskutečnit přesunutí žáků horní ško-
ly do jedné budovy dolní školy, tak musí proběhnout přestěho-
vání předškolních dětí ze školy do budovy MŠ. Proto se zahá-
jila investiční akce „Dostavba budovy mateřské školy“. V první 
etapě dojde k dostavbě 3. třídy včetně zázemí pro 3. a 4. třídu. 
Ve druhé etapě bude dostavěna 4. třída.

Na stavbě je k dnešnímu dni hotová betonová deska pro 
celou dostavbu, tzn. obě etapy, tedy vybudování 3. třídy (to 

je I. etapa) a 4. třídy (to 
bude II. etapa), pro obě 
etapy je dokončeno ob-
vodové a vnitřní zdivo. 
Z důvodu vysoké hla-
diny spodní vody bylo 
provedeno mimo výše 
uvedené další odve-
dení a odkanalizování 
přes dvůr MŠ. Na stav-
bě I. etapy (3. třída) se 
připravuje zastřešení, 
elektroinstalace, mon-
táž oken a dveří, tope-
nářské a vodoinstalatér-
ské práce.  

Záměrem vedení 
obce je při každé inves-

tici získat dotační finanční prostředky mimo obecní rozpočet. 
Proto byla podána žádost na Státní zemědělský intervenční 
fond (SZIF) o poskytnutí dotace na dostavbu budovy MŠ. Pro-
jekt „Přístavba mateřské školy Boršice – I. etapa“ byl dopo-

ručen výběrovou komisí Místní akční skupiny (MAS) Buchlov 
k zaregistrování na řídicí orgán SZIF v Olomouci. Projekt byl 
řádně zaregistrován na SZIF a po provedené kontrole dopl-
něn. Následně byla schválena pro naši obec dotace ve výši 
1 800 000 Kč. Dne 29. 8. 2013 byla podepsána dohoda o po-
skytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR. Základní 
podmínkou pro čerpání těchto dotačních finančních prostřed-
ků je kolaudace stavby I. etapy do konce listopadu 2013 tak, 
aby se do konce roku stihlo požádat o jejich proplacení ze 
strany SZIF. 

Na pracovním a veřejném jednání zastupitelstva byl pro-
jednán způsob konzervace stavby (II. etapa) před příchodem 
zimního období. Proto bylo navrženo ještě v letošním roce po-
ložení stropů a provedení provizorní hydroizolace. Předpoklá-
dáme, že tyto práce si vyžádají náklady ve výši 200 000 Kč. Na 
tuto investici se připravuje výběrové řízení. Práce se pak musí 
stihnout do zimy. (st)

Dostavba budovy Mateřské školy Boršice

Revitalizace zeleně v obci Boršice
K akci „Revitalizace zeleně v obci Boršice“ komise pro vyhodnocení nabídek zasedala dne 9. 7. 2013 v Boršicích 

a jako nejlepší byla vyhodnocena nabídka od firmy Green Projekt, s. r. o., z Průhonic s nejnižší cenovou nabídkou ve výši 
1 757 820 Kč, včetně DPH. Částka určená rozpočtem před výběrovým řízením byla 4 503 000 Kč. Výše dotace ze SFŽP 
bude činit 75 %, tj. 1 318 365 Kč, příspěvek obce 25 %, tj. 439 455 Kč. Pro zajímavost, byla vysoutěžena cena o 61 % nižší 
než původní projektová cena. Bude proto nutné za pomoci odborného dozoru tuto investici obce do zeleně důsledně 
v průběhu realizace kontrolovat. Kácení a výsadba zeleně bude probíhat letos na podzim a v příštím roce na jaře.
 (st)
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Obnova krajinné zeleně Boršice – Lesopark u studní
Další finanční podpora pro naši 

obec mimo obecní rozpočet byla 
schválena na projekt do životního pro-
středí „Obnova krajinné zeleně Boršice 
– Lesopark u studní“. (Jedná se o re-
alizaci krajinotvorných opatření vychá-
zejících z aktuálních ekologických pro-
blémů, výsledků komplexní pozemkové 
úpravy krajiny a systému ÚSES.) Naše 
obec měla možnost čerpat další finanč-
ní prostředky z Operačního programu 
životního prostředí na novou výsadbu 
obecní zeleně. V územním plánu máme 
navržené biocentrum místního význa-

mu, které doposud nebylo realizováno. 
Jedná se o zatravněnou lokalitu okolo 
obecních studní. Záměrem projektu je 
výsadba stromů a keřů, vhodných pro 
toto území. Žádost byla podána do 23. 
11. 2012 na Státní fond životního pro-
středí. Předpokládaná dotace činila 85 
% z uznatelných nákladů, obecní podíl 
činil 15 %, tedy stejný poměr financo-
vání jako u realizované zeleně v bažant-
nici. Protože se jedná o území ÚSES 
zahrnuté v platném územním plánu, 
dotace nakonec činí 100 % plnění před-
ložené žádosti.

Dne 2. 8. 2013 proběhlo výběrové 
řízení. Výběrová komise vybírala ze čtyř 
cenových nabídek. Nejvhodnější na-
bídka – nejnižší cena – byla předlože-
na firmou FLORSTYL, s. r. o., se sídlem 
v Kunovicích, a to 997 968 Kč včetně 
DPH. Projektová cena před výběrovým 
řízením činila 1 271 200 Kč. Tento pro-
jekt bude podpořen ze strany Státního 
fondu životního prostředí 100% dotací. 
Následná dvouletá péče o zeleň je za-
hrnuta v ceně vysoutěžené nabídky.  

(st)

Odkup pozemku a budovy od fi rmy 
YEFFE-NOF, s. r. o. – bývalé papírnictví

Firma YEFFE-NOF, s. r. o., se sídlem v Hostějově č. p. 16, 
nabídla obci k odkupu své nemovitosti v naší obci, a to nemo-
vitost č. p. 526 na parcelním čísle 595 o výměře 62 m2 včetně 
pozemku. Jedná se o budovu bývalého papírnictví u autobu-
sové zastávky u potoka. Firma požadovala za obě nemovitosti 
300 000 Kč.

P r o b l e m a -
tikou nákupu 
uvedených ne-
movitostí se 
zastupi te lstvo 
obce zabýva-
lo na svém 12. 
a 13. veřejném 
jednání s tím, 
že obec nechá 
vypracovat zna-
lecký posudek 
na ocenění obou nemovitostí. Ten byl vypracován a stanovil 
cenu jak dotčeného pozemku, tak stavby. Za pozemek čini-
la odhadní cena 20 490 Kč, za stavbu činila odhadní cena 
128 100 Kč. Celkem tedy za obě nemovitosti 148 590 Kč. Na 
14. zasedání zastupitelstva byl odkup za odhadní cenu schvá-
len a starosta obce byl vyzván k dalšímu jednání s majitelem 
nemovitostí.

I když byla na nemovitosti v posledních měsících vyvěšená 
nabídka na odprodej za 850 000 Kč, tak se nakonec podařilo 
uzavřít dne 1. 10. 2013 smlouvu mezi obcí a zástupcem firmy 
YEFFE-NOF na odkup nemovitostí za cenu 148 590 Kč urče-
nou znaleckým posudkem. (oú)

NOVÉ KONTEJNERY 
NA TEXTIL

Pomáhejte charitě AIDED, 
pomůžete potřebným, přírodě 
i sobě.

V závěru září zajistila obec 
Boršice ve spolupráci s charita-
tivní a ekologickou společností 
AIDED-EU nové speciální kovo-
vé kontejnery určené ke sběru 
obnošeného šatstva, lůžkovin, 
obuvi, bytového textilu, pou-
žitých hadrových, plyšových 
i jiných hraček, které jsou umís-
těny v naší obci na obvyklých 
sběrných místech.

Výběrové řízení 
na vedoucího odboru výstavby 

OÚ Boršice
Na základě odchodu pana 

Oldřicha Vaculíka, dlouholetého 
pracovníka stavebního úřadu, 
do invalidního důchodu bylo 
nutno vyřešit obsazení uvolněné-
ho místa vedoucího stavebního 
úřadu. Bylo vyhlášeno řádné vý-
běrové řízení, do kterého se při-
hlásili 3 uchazeči. Všichni splnili 
požadovaná kritéria. Rada obce 
na svém jednání podrobně vy-
hodnotila předložené nabídky i dosavadní praxi uchazečů.

Po důkladném zvážení vybrala Rada obce Boršice jako 
vítěze výběrového řízení na místo vedoucího odboru vý-
stavby Obecního úřadu Boršice pana ing. Milana Zelinku.

Jmenovaný splnil kvalifikační předpoklady, odbornou 
praxi i praxi ve veřejné správě. Jeho znalosti v oboru bu-
dou přínosem pro řádné fungování Stavebního úřadu Bor-
šice v dalších letech.

(oú)
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Další získaná dotace 
pro naši obec 

– NOVÝ OBECNÍ ROZHLAS 
Na základě usnesení zastupitelstva obce 

jsem jako zástupce obce podepsal „Smlouvu 
o partnerství a spolupráci mezi obcí Boršice 
a městem Staré Město“. Město Staré Město se 
stalo v rámci mikroregionu Staroměstsko účto-
vatelem dotace.

Jedná se o smlouvu k projektu „Zlepšení 
systému povodňové služby a preventivní pro-
tipovodňové ochrany obcí Staroměstska“, na 
který naše obec získala 90% dotaci. V obci 
bude díky této dotaci provedena výměna stá-
vajícího obecního rozhlasu za bezdrátový, in-
stalováno čidlo na průběžné měření průtoku 
potoka Dlouhá řeka a rekonstruováno centrum 
pro hlášení místního rozhlasu – tzv. hlásička. 
Náš nový hlásicí systém bude zapojen do ce-
lorepublikového protipovodňového systému. 
Celková vysoutěžená částka investice v obci 
činí 1 411 410 Kč, podíl dotace 1 270 269 Kč – 
90 %, podíl obce 141 141 Kč – 10 %. Realizace 
proběhne do konce letošního roku.

(st)

Naší obci se naskytla příležitost vydat knihu o boršických památ-
kách. Dostupné informace o památkách naší obce, od doby ledové 
až po současnost, zpracoval pan Milan Železník z Boršic. Autor knihy 
čerpal informace z obecní kroniky, z archívů a muzeí, církevních a sou-
kromých spisů. Naše obec získá vydáním této knihy reprezentativní 
materiál. Zastupitelstvo doporučilo, aby se tato kniha pořídila v počtu 
1000 ks výtisků pro potřeby obce, knihoven a všem zájemcům o historii 
naší obce.                                                                                            (st)

Kniha „Boršice – památky na časy minulé“

Stavební úpravy budovy Kulturního domu Boršice
Komise pro vyhodnocení nabídek zasedala 2. 7. 2013 v Boršicích a jako nejlepší byla vyhodnocena nabídka od firmy Fain-

stav, s. r. o., z Ostrožské Nové Vsi. Vítězná nabídka je ve výši 5 119 171 Kč, včetně DPH. Částka určená rozpočtem před výbě-
rovým řízením byla 5 927 059 Kč. Výše dotace na zateplení KD v současné době činí 2 594 000 Kč. Smlouva s dodavatelem 
stavby byla podepsána dne 8. 7. 2013, následně došlo k zaměření výplní – oken a dveří. Stavební práce na budově KD začaly 1. 
8. 2013. V současné době je provedena montáž 140mm polystyrenu na celé fasádě se zatažením stěrkou. Zatepluje se střecha. 
Menší střešní plochy jsou hotové, ukotvena polystyrenová izolace, překryta střešní šedou fólií – zn. Fatrafol, snížila se výška 
komína. Byla provedena výměna starých nevyhovujících dřevěných oken za moderní a kvalitní plastová okna. Montáž hlavních 
vchodových dveří proběhne těsně před konečnými úpravami fasády. 

Investiční akce zateplení pláště a střechy budovy kulturního domu včetně pokládky nové střešní krytiny probíhá dle harmo-
nogramu prací, dle prováděcí projektové dokumentace a dostává se do závěrečné fáze – natahování barevné omítky a soklu, 
zateplování plochy střechy nad tanečním sálem.

Pravidelně každý čtvrtek probíhají kontrolní dny za přítomnosti stavebního dozoru, zástupců obce a realizační firmy. 

Provoz KD je částečně omezen. Byly poptány malířské práce. Veškeré práce budou do hodů ukončeny. Zateplení budovy 
povede k výraznému snížení nákladů na vytápění, k zamezení zatékání do budovy, k lepší obslužnosti větracích oken (dálkové 
ovládání) a vůbec ke zlepšení celkového vzhledu budovy kulturního domu. (st)
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V letošním školním roce byla Obecním 
úřadem Boršice povolena výjimka z po-
čtu dětí ve třídách Mateřské školy Borši-
ce stanoveného podle § 23 odst. 3, 4 a 5 
zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání, a § 2 odst. 1 vyhláš-
ky č. 14/2005 Sb., ve znění vyhlášky č. 
43/2006 Sb., a třídy budou naplněny 
takto:
1. třída – 26 dětí
2. třída – 26 dětí
3. třída – 16 dětí
4. třída – 18 dětí
Naše mateřská škola má odpovída-
jící prostory pro děti, jejich vybavení 
a uspořádání poskytuje dětem možnost 
skupinových a individuálních činností.
V budově mateřské školy (U Hřiště 500) 
jsou dvě třídy, obě s počtem 26 dětí.
Každá třída má tři místnosti. V jedné 
jsou umístěny stolky a židličky, zde si 
děti hrají a rovněž se zde podává jídlo. 
Druhá místnost je využívána především 
k námětovým hrám a pohybové aktivitě. 
Zde je soustředěno nářadí a náčiní pro 
pohybové činnosti dětí. Po obědě je tato 
místnost využívána k odpočívání dětí. Ve 

třetí místnosti první třídy je sborovna, ve 
2. třídě slouží k pracovním a výtvarným 
činnostem. Každá třída má svou šatnu, 
umývárnu. Šatna je společná v osvětle-
né a dobře větratelné hale.
Na odloučeném pracovišti – v budově 
základní školy – se nachází dvě třídy.
S počtem 16 dětí 3. třída a 4. třída s 18 
dětmi. Každá třída má k dispozici jednu 
místnost, která slouží především k pra-
covním i výtvarným činnostem, k didak-
ticky zaměřeným činnostem, volným 
hrám a k relaxaci dětí po obědě.
K pohybovým aktivitám slouží víceúče-
lová hala vedle budovy. Sociální zařízení 
se nachází vedle třídy, šatny dětí jsou 
umístěny v přízemí budovy.
Třídy jsou dostatečně vybaveny dět-
ským nábytkem a hračkami, které jsou 
dětem volně přístupné v otevřených po-
licích a kontejnerech. Z hlediska estetic-
kého usilujeme o jednotný styl vybavení, 
tj. světlé dřevo a barevné doplňky domi-
nující dané třídě.
Vedením mateřské školy je pověřena 
paní Dagmar Cilečková – zástupce ře-
ditele ZŠ pro předškolní výchovu, dále 
zde učí paní učitelky Vladimíra Mlčková, 

Jitka Třísková, Gabriela Hejtmánková, 
Mgr. Bronislava Zabilová, Hana Brázdi-
lová. Máme i pedagogickou asistentku 
Kateřinu Chmelovou.
O čistotu se stará paní uklízečka – paní 
Zuzana Hulínová. Ve školní jídelně pra-
cuje jako vedoucí paní Jarmila Zástavo-
vá, vaří zde paní Dana Kempová, paní 
Marcela Šestáková a paní Helena Kama-
rádová.
Pokud máte někdo zájem přijít se podí-
vat do naší MŠ, jste srdečně vítáni.

Dagmar Cilečková
Chtěli bychom Vás seznámit s dalším 
projektem, který jsme realizovali v měsí-
ci červnu u příležitosti oslavy Dne dětí.

„POJĎ SI S NÁMI HRÁT“
„Každé hrající si dítě si počíná jako 
básník, když si vytváří jakýsi vlastní 
svět,
nebo přesněji řečeno, když dává vě-
cem svého světa nový, jemu vyhovují-
cí řád.“    /Sigmund Freud/
Myšlenka Mezinárodního dne dětí vznik-
la na Světové konferenci pro blaho dětí 
v Ženevě roku 1925, kde zástupci 54 
zemí schválili deklaraci, která se věnova-

Školní rok 2013-2014 v Mateřské škole Boršice

PO PRÁZDNINÁCH KLUCI, HOLKY
SPĚCHAJÍ DO NAŠÍ ŠKOLKY.
ŠKOLIČKA JAK KYTIČKA,
JE V NÍ SLYŠET PÍSNIČKA
ZPÍVÁ DĚTEM PRO RADOST,
PRO VŠECHNY MÁ HRAČEK DOST.

Po prázdninách „spěchalo“ do naší školky celkem 
74 dětí a dalších 12 dětí má nástup v průběhu školního 
roku. Druhého září je spolu s panem radním Josefem 
Frantou pozdravil i ředitel Základní školy a Mateřské 
školy Boršice Mgr. Tomáš Kozák.
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la chudobě, dětské práci, vzdělání dětí 
a jiným otázkám. MDD se poprvé slavil 
1. 6. 1950 po návrhu Mezinárodní demo-
kratické federace žen, Mezinárodního 
odborového sdružení učitelů a Světové 
federace demokratické mládeže ve více 
než padesáti zemích světa.
My jsme se rozhodli tento den společ-
ně oslavit se všemi dětmi naší mateřské 
školy. Je to jedna z příležitostí ke spo-
lečnému setkání, neboť dvě třídy jsou 
umístěny v odloučeném pracovišti.

Cíle projektu

Cílem projektu byl především rozvoj 
schopností a dovedností důležitých pro 
rozvíjení vztahu dítěte k druhým, posi-
lování prosociálního chování. Získávat 
poznatky o odpadových materiálech 
a využít je k tvořivým aktivitám, rozvo-
ji fantazie, smyslového a estetického 
vnímání krásy. Prostřednictvím koope-
rativních her se pěstují dovednosti ko-
operativně jednat, rozpoznávat pocity, 
schopnost řešit problémy, respektovat 
druhé a pomáhat jim přijímat druhého 
jako partnera při hře, nevnímat rasové 
a jiné rozdíly, získat prožitek ze spolu-
práce.
V návaznosti na dané cíle se nám daří 
realizovat fi lozofi i ŠVP naší mateřské 
školy, která je zaměřena na spolupráci 
s rodiči.
Součástí našeho projektu byl i cíl, a to 
pomoci staršímu kamarádovi, Václa-
vu Šustkovi z Jalubí, který je po úraze 
upoután na invalidní vozík. Nasbírané 
vršky byly předány jeho mamince a tím 
jsme přispěli k možnosti získat fi nanč-
ní částku na vybavení bezbariérového 
rodinného domu a zároveň dali dětem 
šanci projevit porozumění a solidaritu 
pro potřeby a zájmy druhého.

Realizace projektu
Prostřednictvím plakátů i přes naše 
webové stránky jsme s předstihem po-

žádali rodiče o spolupráci při sběru plas-
tových víček a PET lahví, které průběžně 
přinášeli do mateřské školy. A tím jsme 
odstartovali realizaci našeho projektu, 
během kterého děti vyráběly předmě-
ty, hračky, ozdoby z PET lahví, povídali 
jsme si o možnosti netradičního využití 
odpadu k tvořivému hraní, ale i potřebě 
ochrany životního prostředí a péči o něj 
– environmentální výchova. Vyvrcholení 
celého projektu nastalo v pátek 31. 6. 
2013 společnou hrou s plastovými vrš-
ky.
Děti měly možnost zapojit se do násle-
dujících aktivit:

Skákací panák – děti si nakreslí na 
chodník velkého skákacího panáka, 
dekorují ho vršky. Po jedné noze ská-
čou okénky k hlavě panáka, v místech, 
kde jsou okna tři, dětí skáčou snožmo. 
V místě hlavy se děti otočí o 360 ° a vrací 
se zpět. Pravidla si děti mohou po do-
mluvě s paní učitelkou obměnit.

Krmení pejska – dětí hází do tlamičky 
makety pejska vršky určitého množství, 
vyhrává ten, kdo nahází více.

Nejdelší had – utvoří se dvě družstva 
a děti po určitou stanovenou dobu sklá-
dají z vršků hada. Které družstvo po za-
znění signálu má hada delšího, vyhrává.

Přátelský poklad – velký obdélník roz-
dělený na dvě pole: „červené a žluté 
opice“. Opice mají na svém poli dané 
množství vršků. Snaží se po určitou 
dobu naházet vršky do pole soupeřů. 
Hra se za určitou dobu zastaví a spočí-
tají se vršky. Kde je vršků více, družstvo 
prohrává. Děti mají za úkol zbavit se 
všech vršků – naházet je k soupeři.

Pirátský poklad – uprostřed velkého 
kruhu je vysypána hromada vršků. Děti 
mají na zemi obruč nebo kruh nakres-
lený křídou a mohou si odnášet pouze 

jednu barvu vršku /drahý kamen/ do 
svého „úkrytu“. Po zaznění zvukového 
signálu se hodnotí, kdo odnesl nejvíce 
drahých kamenů.

Barevná štafeta – dvě družstva sto-
jí u koše v zástupu. Děti jsou od sebe 
vzdáleny jeden metr. Předávají si vršky 
štafetou a mají za úkol co nejrychleji 
přemístit „koš“ vršků na druhou stranu 
zástupu. Může být i druhá varianta – pře-
dávání v kruhu.

Bludiště – udělá se trasa z vršků a jed-
nomu dítěti se zaváží oči a druhé s ka-
marádem musí projít trasu tak opatrně, 
aby trasu z vršků nerozsypal.

Souboj – na ploše stojí 10 PET lahví na-
plněných do poloviny vodou. Vytvoří se 
družstva po pěti dětech a každé druž-
stvo se snaží rychle uzávěr našroubovat. 
Nesmí láhev převrhnout, pak jsou ze hry 
vyřazeni. Zašroubovanou lahev musí 
přenést hrdlem dolů do vytýčeného cíle 
– pozná se, jestli je láhev dobře zašrou-
bovaná.

Závěrem projektu bylo hraní s manda-
lami:

Mandaly – fenomén nejen dnešní doby. 
Najdeme je ve všech kulturách, u přírod-
ních národů i v technickém světě. Jsou 
součástí architektury, malířství, psycho-
logie. Patří do běžného života stejně 
jako voda, vzduch a slunce. I když si je 
neuvědomujeme, jsou všude kolem nás 
i v nás. A mají na nás svůj specifi cký, 
nenásilný, vlídný vliv. Harmonizují skrze 
barvy a tvary.
My jsme si hráli s mandalami určenými 
především pro radost. Děti se rozdělily 
dle tříd a s pomocí paní učitelek vysklá-
daly předkreslené mandaly plastovými 
vršky. A že se nám povedly, o tom svěd-
čí přiložené fotografi e.

Hana Brázdilová, Dagmar Cilečková
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Tak a je to zase tady
2. září jsme se všichni sešli, tentokrát před budovou hor-

ní školy, abychom slavnostně zahájili nový školní rok 2013-
2014. Prázdniny už jsou definitivně „v tahu“ a nás všechny 
čeká deset měsíců usilovné práce. Nejen žáky, ale i učitele. 
A i přes to, že jsme letošní školní rok zahájili v poněkud bo-
jových podmínkách, doufáme, že bude neméně úspěšný než 
ten minulý. Proti loňsku nás čeká několik změn: konečně i na 
naší škole začneme využívat internetovou žákovskou knížku 
ze systému Bakaláři, která umožní online komunikaci mezi 

žáky, rodiči a školou – rodiče tak získají prakticky okamžitě 
informace o tom, jak jejich ratolest prospívá, či nikoli, mohou 
učitelům či řediteli poslat své náměty a připomínky a mnoho 
dalšího. Další změnou, tentokrát dočasnou, je změna místa 
výuky žáků prvního stupně. Z důvodu rekonstrukce objektu 
dolní školy jsme výuku druháků a třeťáků přesunuli na „kap-
lanku“ – za což patří dík panu faráři, výuka prvňáčků probíhá 
v kulturním domě a čtvrťáky a páťáky jsme dříve, než bývá zvy-
kem, přivítali na horní škole. Je nás tam tedy více než obvyk-
le, ale „dobrých lidí se všude vejde dost“. Poslední takovouto 
významnou změnou je zavedení druhého povinného cizího 
jazyka. Od sedmé třídy se žáci učí němčinu pod vedením Mgr. 
Petry Stýskalové.

V letošním školním roce nás opět čeká mnoho akcí, kte-
rých bychom se rádi zúčastnili pokud možno v hojném počtu. 
Jde namátkou o vlastivědný výlet do Budapešti, exkurzi žáků 
osmé a deváté třídy do Osvětimi, výuku plavání našich druhá-

ků a třeťáků. Opět chceme uskutečnit turnaje o pohár ředitele 
školy ve florbalu, turnaje ve scrabblu, sudoku apod. Naši žáci 
se také budou účastnit olympiád v různých naukových i spor-
tovních disciplínách, kde si mimochodem loni vůbec nevedli 
špatně. Stranou nezůstanou ani divadelní a filmová předsta-
vení a výchovné koncerty, které dnes už v žádném případě 
nejsou nudné a nezáživné. Na škole pak budou dále pracovat 
zájmové útvary v podobném či stejném rozsahu, jako tomu 
bylo doposud. Zahájíme také spolupráci se sdružením Tereza, 
které se orientuje na problematiku ochrany přírody a ekolo-
gickou výchovu.

Dva žáci naší školy – Bětka Dostálová a Pavel Dvořák – 
začali také pracovat v Krajském parlamentu dětí a mládeže 
Zlínského kraje.

Od letošního školního roku u nás pracuje také nová paní 
učitelka Mgr. Alena Pecnová, která převzala po odešedší paní 
učitelce čtvrťáky. Přejeme jí, aby se jí práce u nás líbila a aby 
v ní byla úspěšná.

Co říci na závěr? Snad jen, že vedení školy přeje nejen 
všem žákům a zaměstnancům pohodový školní rok plný úspě-
chů. A hlavně – držíme palce všem deváťákům, aby byli přijati 
na školy, které si vyberou, a aby je pak s přehledem zvládli.
 Za vedení školy Mgr. Tomáš Kozák, ředitel školy

Hurá do školy…
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Léto Folklorního souboru Pentla
I přes nemalé personální změny, které jsme letošní rok zažili, jsme se nenechali zaskočit a ještě než začaly samotné prázdni-

ny, my jsme si jich již užívali. „Sezonu“ léta rozjela svatba naší dlouholeté členky Lidušky Tomášů. Čtrnáct dnů nato jsme vyjeli 
ukázat naše kroje a choreografie na mezinárodní festival zaštítěný organizací CIOFF do Frýdku-Místku.

Muzika se již tradičně zúčastnila 
Dnů lidí dobré vůle na Velehradě, kde 
zahrála na mezinárodním Setkání vo-
zíčkářů.

Ale to nejočekávanější má teprve 
přijít. Bude, nebude? Zahraniční zájezd 
bude… Nakonec jsme se dočkali.

11. července jsme odjeli do ně-
meckého města Bitburg sousedícího 
s Lucemburskem. Setkali jsme se zde 
se spřáteleným souborem Magurák 
ze Slovenska, se kterými jsme už vy-
stupovali. Reprezentace nejen Boršic, 
ale i České republiky na mezinárodním 
festivalu byla odměněna jeho vysokou 
úrovní a obzvláště pak jeho skvělou 
pořadatelskou připraveností, jde vidět, že organizace CIOFF si festivaly vybírá a přidává i na jejich kvalitě. 5 červencových dní 
uplynulo jak voda a museli jsme se vracet domů. I tak v řadě z nás zanechal festival nezapomenutelné vzpomínky. V srpnu 
jsme vystoupili na festivalu „Moravské chodníčky“ v Napajedlech a zamířili jsme na Slovensko za oslavami spřátelené obce 
Opatovce, která slavila 900. výročí od své první písemné zmínky.

Září se jako již tradičně nese v duchu hodových zkoušek a Slavností vína v Uherském Hradišti, kde jsme letos opět repre-
zentovali obec, jak za mikroregion Buchlov, tak i za mikroregion Staroměstsko. Večer pak muzikanti hráli pro své posluchače 
v atriu Staré radnice. Do toho všeho jsme ještě pilně nacvičovali na Boršické burčákové slavnosti, kde proběhla repríza pořadu 
„BALADY“.

Celé letní prázdniny probíhala soutěž „Hvězda slováckého 
folkloru“ v deníku Dobrý den s Kurýrem, kde byla nominována 
i CM Pentla. Vyhlášení této soutěže proběhlo 7. září na Slav-
nostech vína v Uherském Hradišti. Naše cimbálová muzika 
i přes silnou konkurenci obsadila krásné 4. místo! Chtěli by-
chom touto cestou poděkovat všem posluchačům a přízniv-
cům, kteří pro nás hlasovali. Velmi si toho ceníme. 

Prázdniny jsou ty tam, většině z nás začíná škola, a jak jsme 
„sezonu“ léta zahájili, tak jsme ji i ukončili. Své ANO řekl náš 
vedoucí Petr Soška své snoubence Tamaře. Zamáčkli jsme 
slzu dojetí a nyní se budeme soustředit hlavně na císařské 
hody s právem, které budou již tradičně třetí víkend v říjnu.

V listopadu se naše muzika pokusí o vytvoření republikové-
ho rekordu sestavením největšího dětského pěveckého sboru, 
se kterým CM Pentla nahraje několik koled na své nové připra-
vované CD. Budeme velmi rádi, když se do této akce zapojí 
nejen děti z DFS Pentlička, ale i všechny děti z Boršic, které 
rády zpívají.                                                           Martin Gabriel
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Dětský folklorní soubor Pentlička
Letošní přelom prázdnin byl pro členy dětského folklorního 

souboru Pentlička skutečně zaplněný, co se týče vystoupení. 
Proto vedoucí svolali ne jedno, ale hned dvě letní soustředění. 
Prvního z nich se zúčastnily jen větší děti a jeho cílem bylo 
převážně osvojení základních kroků a případně i méně ná-
ročných variací těch tanců, které budeme v následujícím roce 
dále rozpracovávat tak, aby je děti mohly 14. června předvést 
na premiéře k 20. výročí založení DFS Pentlička. 

Druhého soustředění, které se již tradičně konalo se svole-
ním otce Antona na místní kaplance, se účastnili i ti nejmenší 
a taktéž i dětská cimbálová muzika Šáteček, se kterou Pentlič-
ka aktuálně spolupracuje. V rámci soustředění jsme si společ-
ně zatancovali, zazpívali, rozdali kroje, zahráli hry a též opekli 
špekáčky. 

Avšak hned další den po soustředění nás čekal v historii 
první zahraniční zájezd Pentličky, a to do partnerské obce 
Opatovce. Ještě před zahájením průvodu si děti zatancovaly 
spolu s jejich staršími kolegy z Pentle, za což sklidily velký 
potlesk přihlížejících. Během samotného průvodu děti pak 
zvesela výskaly, juchaly a prozpěvovaly nejrůznější jim zná-
mé lidové písničky. A pak již přišlo samotné vystoupení. Menší 
i větší postupně předvedli jarní pásmo s pletením věnečků, 
tanec na písničku Ty cigáne, pásmo kyjovských skočných 
a v neposlední řadě také dívčí sborek. Po odzpívání závěrečné 
písničky Když sem šel z Hradišťa se děti vypravily autobusem 
zase domů.

Další z akcí, která čekala na větší z dětí, byly uherskohra-
dišťské Slavnosti vína. Začátek průvodu se sice zpozdil, nic-

méně to děti neodradilo od toho, aby si ho celý užily. Děvčata 
se i vybavila lístečky s textem, že hledáme kluky-tanečníky, 
kterými obdarovávala všechny přihlížející chlapce s přáním, 
aby přišli mezi nás. Odpolední vystoupení se taktéž opozdilo, 
nicméně jsme se nakonec dočkali a spolu s cimbálovou muzi-
kou Pentla předvedly děti ukázku z našeho repertoáru.

Tím však seznam našich vystoupení nekončí. Zúčastnili 
jsme se také nedávných Boršických burčákových slavností. 
Ovšem veškeré naše úsilí v současné době směřuje k přípra-
vě zbrusu nového celovečerního programu k již zmiňovanému 
20. výročí založení Pentličky (14. června), na které všechny 
srdečně zveme.

Vedoucí DFS Pentlička
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Letní muzicírování CIFÉRKA
Ciférka není jen kudrlinka zahraná primášem nebo 

technika tanečníka předvádějícího verbuňk, aby zaujal po-
hled děvčete, je to i letní tábor pro děti, který vznikal letos 
od jara za dlouhých večerů plných nesčetných nápadů 
a myšlenek.

11. srpna od 9.45 čekal před hostincem U Gabrielů auto-
bus přichystaný odvézt nás, malé folkloristy, do oblasti bo-
hyň, na Žítkovou. Tábora se zúčastnilo 39 dětí nejen z Boršic 
a blízkého okolí, ale i z Brna. Po příjezdu na místo na nás 
čekal výtečný oběd, seznamování se, ale už i první hry. A aby 
toho nebylo málo, hned první večer naučná stezka. Při svitu 
měsíce, svíček vyznačujících cestu a naštěstí i baterek jsme 
poznali, že nepůjde jen o folklor, ale i o takovou týdenní „cestu 
kolem světa“, jak nám odpoledne vedoucí slíbili.

Občasné odřeniny vyléčila naše zdravuška Helenka a pro 
ty nejmenší z nás si na dobrou noc schovávala pohádky. Zato 
vedoucí Kuba, Štěpa a Vašek s Tondou pořád vymýšleli bojov-
ky a hry, u kterých se běhalo a křičelo. Ti nejzlobivější skončili 
občas v potoku.

Ještě že Hanka a Marta uměly tolik nových písniček, které 
nás naučily spolu s tanci, a mokré tričko z potoka už nám tolik 

nevadilo. A když nám bylo úzko, šli jsme za Májou nebo Jan-
kou a ty dvě nás jen pohledem přivedly na jiné myšlenky. Co 
dodat? Po maminkách se nám stýskalo… Na co je nám tady 
mobil, když tu není ani signál!? 

Duch učení se kroků tanců, her, písniček nenarušil déšť 
ani žádná jiná netáborová neplánovaná událost. Obohacením 
bylo, když děti v odpoledním klidu vytáhly nástroje a začaly si 
zkoušet hrát písničky, které se učily před chvílí, samozřejmě 
k velké radosti nás vedoucích, marně přemýšlejících jak ener-
gií nabité děti alespoň zčásti vybít.

Nepomohl ani táborák ani další noční poznávací stezka… 
Děti se zkrátka nedaly.

Ale 18. srpen se kvapem blížil a muselo se nacvičovat na 
slíbené vystoupení, abychom rodičům předvedli, co jsme se 
celý týden učili, a pak jim děti vrátili.

1. ročník našeho hudebně-tanečního pobytu se konal za 
finanční podpory Zlínského kraje

Musím poděkovat všem, kteří mně s přípravou tábora po-
máhali, především Janě!

Nedovolím si vynechat ani jednoho z výše uvedených - Ton-
du, Vaška, Štěpána, Helenku, Máju, Hanku, Martu a ani Aleše. 
Díky Vám za pomoc a těším se na realizaci příštího ročníku 
CIFÉRKY.

Díky patří taky manželům Sedlačíkovým za jejich skvě-
lou kuchyni a precizní přístup k chodu tábora a Martinovi 
Ryšavému za ochotu a čas věnovaný pořizování fotek.

 Tomík, Ivetka a vedoucí Kuba 
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Stolpersteiny v Boršicích
Pomalu začíná 

vymírat generace, 
která v naší zemi 
zažila válku a ho-
locaust. Já patřím 
mezi ty šťastné, 
co se jich válka 
osobně nedotkla. 
A zároveň jsem 
měla to štěstí, že 
mi o hrůzách války 
už v dětství poví-
dala moje babič-
ka a zasela mi do 
srdce vděčnost 
k tomu, že dnes 
žijeme v klidu 
a míru.

V době války 
byli našimi souse-
dy Seidlerovi: ma-
jitel hostince Josef Seidler, jeho žena Matylda a syn Valtr (Ladiček). Tato rodina byla v roce 1943 odvlečena do koncentračního 
tábora. Mladému Ladíkovi se z transportu podařilo utéct a krátkou dobu se skrýval v naší obci, ale byl udán boršickým občanem 
a nacisty znovu odvlečen. Nakonec skončil v plynové komoře stejně jako jeho rodiče. Vyvraždění rodiny Seidlerových se ode-
hrálo v Osvětimi roku 1945.

Josef, Matylda a Valtr Seidlerovi se letos v létě symbolicky vrátili zpět do Boršic. Po dlouhé době jsou zase pohromadě, 
v místě svého posledního domova má každý z nich svůj malý pomníček. Kameny s mosaznou destičkou vyrobil a 17. července 
2013 do dlažby boršického chodníku zasadil německý umělec Gunter Demnig, a to za přítomnosti koordinátora projektu Borise 
Baraka Selingera - člena Židovské obce v Brně, představitelů naší obce a hostů.

Tři kameny (tzv. Stolpersteiny) před bývalým hostincem Herberk zůstanou živou připomínkou toho, co se v Boršicích před 
sedmdesáti lety událo. Až půjdete kolem nich, skloňte svou hlavu a přečtěte si, co je na kamenech napsáno. Tím se zároveň 
pokloníte rodině Seidlerových a uctíte tak jejich památku.   Věra Hanáková
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Stoprounské slavnosti
Stoprounské slavnosti bývají každou druhou sobotu v červenci. Letošní už 6. ročník se konal na zahradní chatce 

u Toníčka Bánovského. 

Všichni jsme se sešli v poledne na oběd, který pro nás 
připravili osvědčení kuchaři, manželé Marcela a Jiří Žmolíko-
vi a Jareček Hlaváček. Oběd byl jako vždy vydatný a velmi 
chutný, ovarová polévka s kroupami, ovar, srdce, jazyk, játra, 
k tomu křen, hořčice, okurky, salát a chleba z místní pekár-
ny. Po obědě jsme šli na procházku kolem vinohradů. Každý 
z majitelů vinohradu se pochlubil tím svým, vzorně obděla-
ným, vinohradem a také svým nejlepším vínem, k tomu nabídl 

něco na zakousnutí: jednohubky, slané tyčinky, sýr na kosteč-
ky, různé roládky z listového těsta apod. Po této procházce 
s ochutnávkou (letos bylo 6 zastavení, na každém jsme ochut-
nali 9 vzorků vín) jsme se vrátili na „základnu“. Tady pokračo-
vala zábava, hrálo se na harmoniku a ozembuch, zpívali jsme, 
povídali si, popíjeli, pojídali a bylo nám moc dobře. Rozcházeli 
jsme se až nad ránem s přáním, abychom se všichni ve zdraví 
a pohodě sešli příští rok.   Jarmila Frantová

III. ROČNÍK DĚTSKÉ SOUTĚŽE VE ZPĚVU LIDOVÝCH PÍSNÍ 

ZAZPÍVEJ, SLAVÍČKU
KD BORŠICE - 3. 11. 2013 V 15.00 HODIN

SOUTĚŽ JE URČENA PRO DĚTI A MLÁDEŽ VE VĚKU 4-15 LET.
KAŽDÝ SOUTĚŽÍCÍ MUSÍ ODEVZDAT DO 18. 10. 2013 ZÁVAZNOU PŘIHLÁŠKU V MATEŘSKÉ A ZÁKLADNÍ ŠKOLE 

NEBO V PODATELNĚ OÚ BORŠICE,  KDE JE MOŽNOST SI PŘIHLÁŠKY TAKÉ VYZVEDNOUT.

SOUČÁSTÍ SOUTĚŽE JSOU DVĚ ZKOUŠKY S CM PENTLA, 
A TO 25. 10. 2013 A 1. 11. 2013 V 18.00 HODIN V KD BORŠICE.

NA VAŠI ÚČAST SE TĚŠÍ KULTURNÍ KOMISE SPOLU S CM PENTLA.
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BORŠICKÉ POLÉTÁNÍ HATILO TROPICKÉ VEDRO
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Noční rybářské závody na Haldě
Přesně sto dvacet rybářů si vyzkoušelo své síly v boji 

o věcné ceny na Nočních rybářských závodech v Boršicích 
u rybníka Halda. V sobotu 30. 8. se již tradičně konal osmý 
ročník a o zajímavé úlovky nebyla nouze. Vítězem závodů se 
stal Miroslav Nožička z Polešovic, který vytáhl z vody kapra 
o hmotnosti 11,5 kilogramu a délce 85 centimetrů. Lovilo se 
podle všeobecných pravidel a rybářského řádu. 

Pro ty, kteří rybaření příliš neholdují, bylo připraveno boha-
té občerstvení – jak ve stáncích u rybníka, tak v Hospůdce na 
Haldě. Celým večerem nás provázela Country kapela Kalíšci. 
Už nyní se všichni těší na další ročník.

Tímto bychom rádi poděkovali všem, kteří nám již několik 
let pomáhají s organizací rybářských závodů.

 Vladimír Zapletal
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11. ročník 
Slováckých slavností vína 

v Uherském Hradišti

- 19 -



- 20 -

II. boršické burčákové slavnosti 
Konaly se v sobotu 21. září v areálu letního kina, vystoupilo zde během od-

poledne několik folklorních souborů. Prostor areálu vyplnily prodejní stánky 
s nabídkou cukrovinek, sýrů a keramiky. Nechyběly ani bramborové a masové 
speciality, včelařské produkty a několik druhů burčáku. K vidění byla i ukázka 
zpracování hroznů. 

Vyvrcholením byl večerní program FS Pentla, kde jsme mohli vidět část pro-
gramu k 25. výročí založení souboru – BALADY.

Doufáme, že jste se příjemně pobavili, a zveme vás na další ročník, který se 
bude konat 19. a 20. 9. 2014 a na němž mimo jiné vystoupí i VUS Ondráš.         hea-
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MOTOKROS BORŠICE
Šestým dílem pokračoval v neděli 15. 9. 2013 závod „Slo-

váckého poháru“ v motokrosu, který musel být kvůli nepřízni 
počasí přesunut z prvně plánovaného sobotního termínu na 
neděli. Účastníci tohoto seriálu složeného z 8 závodů, kterých 
se do boršického kotle sjelo bezmála 80, se utkali ve třídách 
Hobby, Open a Veterán 40, Veterán 47+ a ELITE. K vidění byly 
také volné závody tříd Hobby a Open. Nesmíme zapomínat 
ani na mládež, která se utkala ve třídách do 50, 65 a 85 ccm. 
Všichni závodníci se postarali o skvělou podívanou, avšak 
kvůli ne zrovna dobrému počasí závody moc diváků nenavští-
vilo. I přes to se tato hrstka motokrosových fanoušků postara-
la o skvělou atmosféru, za což jim organizátoři děkují. 

Zároveň bychom chtěli všechny příznivce motokrosu po-
zvat na závody družstev, které se pojedou začátkem listopadu. 
Termín bude upřesněn, proto sledujte naši webovou stránku 
www.motokrosborsice.cz, na které můžete najít také fotografie 
z našich akcí. Martin Zapletal

PRŮVOD SVĚTLUŠEK SE VYDAŘIL
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-  do soutěže zasílejte fotografie s podzimní tematikou z katastru obce Boršice
-  soutěž je určena pro amatérské fotografy s trvalým pobytem v obci Boršice
-  každý fotograf může do soutěže zaslat maximálně 3 ks soutěžní fotografie (snímky 

musí být v digitální podobě ve formátu JPEG, minimální rozlišení 72 dpi, o rozmě-
rech nejméně 1200 x 1800 obrazových bodů)

-  fotografie zasílejte na e-mail: soutez@borsice.cz
-  nejlepší fotografové budou oceněni hodnotnými cenami
-  uzávěrka soutěže je 30. listopadu 2013
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
-  u každé fotografie bude krátký (libovolný) popis
-  fotograf rovněž spolu s fotografií zašle kontaktní údaje (jméno, příjmení, TP, tel.)
-  fotograf zasláním fotografie prohlašuje, že je autorem soutěžního snímku
-  zasláním fotografie účastník soutěže uděluje vyhlašovateli nevýhradní bezplatnou licenci 

k užití fotografie jako autorského díla za účelem propagace obce Boršice, vše dle platné-
ho autorského zákona

-  fotografická soutěž nemá charakter loterie či jiné podobné hry. O vítězi soutěže nerozho-
duje náhoda či losování, ale většinové rozhodnutí 3-5členné hodnoticí komise jmenované 
starostou obce Boršice.

-  fotograf uděluje souhlas se zpracováním zaslaných osobních údajů v souladu se zákonem 
č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, v rozsahu jméno, příjmení, TP, tel. a e-mail 

-  o vítězi bude rozhodnuto nejpozději do 31. 12. 2013 a výsledky budou zveřejněny na strán-
kách obce Boršice

-  vyhlašovatel soutěže si vyhrazuje právo vyřazení soutěžní fotografie, změny pravidel soutě-
že a může soutěž zrušit

FOTOSOUTĚŽ

Obec Boršice vyhlašuje fotografickou soutěž

PODZIMNÍ 
BARVY BORŠIC
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Historie Dne veteránů
Dne 11. listopadu 1918 v 11.01 hodin podepsal maršál Foche v že-

lezničním vagónu v Compiégne na řece Marně příměří s poraženým 
Německem císaře Viléma. 

Tímto příměřím bylo v konečném důsledku rozhodnuto o ukon-
čení 1. světové války – největší a nejstrašnější války, jakou do té 
doby lidstvo poznalo. Toto datum se stalo, na paměť obětem války, 
v demokratických zemích Evropy, v USA a Kanadě Dnem veteránů.

Francie iniciovala tento den jako Den padlých nebo Den příměří 
již v roce 1919. Během krátké doby se pak vzpomínka na padlé 
rozšířila i v Severní Americe jako Den vzpomínek či Den veteránů. 
Jedenáctý listopad byl vyhlášen Dnem válečných veteránů a napří-
klad v Kanadě uctívají tento den jako Remembrance Day na počest 
vojáků padlých v obou světových válkách. Jako vzpomínku si lidé 
toho dne dávají do klopy papírový květ máku. 

V novodobé České republice je datum 11. listopadu jako Den 
veteránů připomínající oběti válečných konfliktů poprvé vzpomenu-
to v roce 2001. Hlavní pietní akt se tehdy uskutečnil v Národním 
památníku v Praze na Vítkově a stejně tak v celé České republice si 
občané a vojáci připomněli české oběti válečných konfliktů.

Den veteránů je pro nás příležitostí veřejně si připomenout čes-
koslovenské vlastence, kteří ve dvou válečných apokalypsách, 
ohraničených léty 1914 až 1918 a 1939 až 1945, nezištně a bez 
váhání nasazovali životy za svobodu své vlasti, za obnovení státní 
suverenity.

Vznik Československé republiky v roce 1918 byl podmíněn ne-
jen politickými jednáními, ale byl také výsledkem bitev legionářů 
československé dobrovolnické armády u Arrasu v květnu 1915, té-
měř už legendární bitvy u Zborova, která se odehrála o dva roky 
později, těžkých bojů u francouzské Terrony a Vouziers a dalších 
bojů československých legionářů na italské frontě. Celá téměř 
stotisícová armáda čs. legionářů přispěla k ukončení první světo-
vé války a tato elita národa pak zákonitě vytvořila základ armády 
první Československé republiky. Mnozí z nich o dvacet let později 
nedobrovolně opouštěli svou rodnou zemi, aby za jejími hranicemi 
v Polsku, Francii, na Blízkém východě, ve Velké Británii, na území 
bývalého Sovětského svazu, v severní Africe, ale i v jiných částech 
světa bojovali proti armádám nacistického Německa, fašistické Itá-
lie a jejich spojenců. Více než 10 000  vojáků položilo svůj život za 
svobodné Československo. 

V tento den si připomínáme oběti válek bez rozdílu národností, 
náboženství a pohlaví – a proto vzpomínáme rovněž na 144 000 
vojáků Rudé armády, 55 000 příslušníků rumunské armády a 350 
vojáků americké osvobozující armády. Skláníme se i před oběťmi 
francouzských, italských, jugoslávských, bulharských vojáků, ale 
i před oběťmi vojáků z dalších zemí, kteří se podíleli na osvobození 
naší vlasti.    

(příspěvek z databáze Ministerstva  obrany ČR)

SOCIÁLNÍ KOMISE INFORMUJE
Zaměstnávání osob se zdravotním postižením
Lidem se zdravotním postižením se poskytuje zvý-
šená ochrana na trhu práce.
Pracovní rehabilitace – souvislá činnost zaměřená na 
získání a udržení vhodného zaměstnání osoby se zdra-
votním postižením, kterou na základě její žádosti zabez-
pečují úřady práce a hradí náklady s ní spojené. Úřad 
práce v součinnosti s osobou se zdravotním postižením 
sestaví individuální plán pracovní rehabilitace.
Příprava k práci – zapracování osoby se zdravotním 
postižením na vhodné pracovní místo na základě do-
hody s úřadem práce. Příprava k práci může být prová-
děna s podporou asistenta. Tato příprava trvá nejdéle 
24 měsíců.
Specializované rekvalifi kační kurzy – jsou uskuteč-
ňovány za stejných podmínek jako ostatní rekvalifi kace.
Chráněné pracovní místo
Chráněné pracovní místo je pracovní místo zřízené za-
městnavatelem pro osobu se zdravotním postižením na 
základě písemné dohody s úřadem práce. Na zřízení 
chráněného pracovního místa poskytuje úřad práce 
zaměstnavateli příspěvek. Chráněné pracovní místo 
musí být obsazeno po dobu 3 let. Chráněným pracov-
ním místem může být i pracovní místo, které je obsaze-
no osobou se zdravotním postižením, pokud je vymeze-
no v písemné dohodě mezi zaměstnavatelem a úřadem 
práce. Dohoda se uzavírá na dobu 3 let.
Vymezením či zřízením chráněného pracovního místa je 
podmíněno poskytování příspěvku na částečnou úhradu 
provozních nákladů chráněného pracovního místa a pří-
spěvku na podporu zaměstnávání osob se zdravotním 
postižením.
Příspěvky pro zaměstnavatele
Úřad práce ČR může poskytnout příspěvek zaměstna-
vateli na zřízení chráněného pracovního místa a příspě-
vek na částečnou úhradu provozních nákladů tohoto 
chráněného pracovního místa. Zaměstnavateli, který 
provádí na svém pracovišti přípravu k práci osob se 
zdravotním postižením, může úřad práce uhradit ná-
klady na přípravu k práci těchto osob. Zaměstnavateli 
zaměstnávajícímu na chráněných pracovních místech 
více než 50 % osob se zdravotním postižením z celko-
vého počtu svých zaměstnanců se poskytuje příspěvek 
na podporu zaměstnávání těchto osob. Příspěvkem 
jsou nahrazovány skutečně vynaložené prostředky na 
mzdy nebo platy v měsíční výši 75 % skutečně vyna-
ložených prostředků na mzdy nebo platy na zaměst-
nance v pracovním poměru, který je osobou se zdra-
votním postižením, včetně povinných odvodů, nejvýše 

však 8 000 Kč.
Povinný podíl zaměstnávání osob se 
zdravotním postižením
Zaměstnavatelé s více než 25 zaměst-
nanci v pracovním poměru jsou povinni 
zaměstnávat osoby se zdravotním po-
stižením ve výši 4 % z celkového počtu 
svých zaměstnanců. Způsoby plnění, 
tj. zaměstnávání v pracovním poměru, 
odběr výrobků a služeb nebo odvod do 
státního rozpočtu, jsou považovány za 
rovnocenné a lze je vzájemně kombino-
vat.

Mgr. Petra Dostálová
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Horké léto v domově pokojného stáří

Nejdříve deště, pak zase horko nás všechny sužovaly a chystané plány na výlety nám zhatily. Naše chystaná pouť na Anto-
níček se nekonala, proto jsme si naplánovali výlet na Smraďavku. Ten se zase nekonal pro velká vedra.

Když se nedalo pohybovat venku, tak jsme pracovali pilně v dílničce, kde jsme se připravovali na den otevřených dveří a Den 
charity, které se konaly 18. 9. 2013 a 20. 9. 2013. Vyráběli jsme malé předměty z hlíny, voňavé pytlíčky, polštářky a malované ob-
rázky. Přišly mezi nás děti z MŠ a taky přátelé z obce, se kterými jsme poseděli za zvuků harmoniky, zazpívali si a zavzpomínali.

Ve středu 4. 9. 2013 jsme navštívili výstavu panenek v Uherském Ostrohu. Výstava byla úžasná, velice se nám líbila, nemohli 
jsme odtrhnout oči od té nádhery. Panenky byly jako živé. 

Touto cestou bychom chtěli poděkovat Zlínskému kraji za podporu. Pavla Zahrádková
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O prázdninách se některé děti z Boršic a okolí vydaly na 
farní tábor, který už čtvrtým rokem pořádá boršická mládež. 
17. 7. nastal den odjezdu. Ráno, než jsme vyjeli za zážitkem, 
začala bohoslužba slova, na které jsme se pomodlili, aby-
chom dobře dojeli a tábor si užili bez zranění a bez problémů.

Cesta byla dobrá a bez komplikací. Jakmile jsme přijeli 
do Čeladné, museli jsme zdolat přímo „horu“, která nás při-
vedla k chatě, na které už byl náš tábor třikrát. Jmenuje se 
Orlí hnízdo. Po úmorné cestě jsme byli rozděleni do pokojů. 
Následovala první hra „Najdi si svůj tým“. V této hře jsme si 
pomocí lístečků, na kterých byly různé okruhy (např. desate-
ra, svátosti atd.), hledali svou skupinku. Celý tábor nás čeka-
la ještě spousta, spousta her. Během tábora jsme si zašátrali 
v minulosti a zkusili jsme žít v obdobích, která předcházela 
naší době. Proč asi? Téma tábora bylo „STROJ ČASU“.

Během tábora si vedoucí hráli na svatého, kterého jsme 
my měli podle indicií poznat. Byla to velmi důležitá část v cel-
kovém hodnocení. Jako každoročně nás samozřejmě čekala 
velmi dlouhá, dlouhá noční šifrovačka, kde jsme prozkoumali 
noční Pstruží.

Na pár dní tam za námi přijel i pan starosta s manželkou 
a dále se mezi námi ukázal i náš pan farář Anton. Po celý tábor 
jsme si užili hodně legrace a zábavy, zajímavých her (např. 
naši nejoblíbenější hru Hajzlbábu), hrátky v bazéně, míčové 
hry, dokonce i malý výlet na Ondřejník a spoustu dalších zá-
žitků.

Jako každý rok byla i letos na poslední večer tábora při-
pravená netradiční PYŽAMOVÁ DISKOTÉKA s DJ Arnoštkem. 
Poslední den byla závěrečná hra, která nám pomohla k tomu, 
abychom se vrátili zpátky do „naší doby“.

Odpoledne jsme naskákali do autobusu a frčeli si to domů. 
Takže velké díky našim kuchařkám (paní Bílkové, Výstupové, 
Dvouleté a naší sestřičce Jindřišce), které nám po celou dobu 
tábora výborně vařily, a naší zdravušce paní Veselé, která nás 
s každou bolístkou obětavě přivítala. Nakonec bychom chtěli 
moc a moc poděkovat našim vedoucím, bez kterých by tábor 
nebyl nic moc. Taky děkujeme všem ostatním, kteří se na pří-
pravě tábora zúčastnili.

Za účastníky Katka Dvouletá a Pája Výstupová :)

FARNÍ TÁBOR 2013
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Z historie mateřské školy

Vítání občánků na podzim roku 1967.

Vánoční besídka v roce 1966. Besídka pro důchodce na jaře v roce 1967.

Besídka pro důchodce na jaře v roce 1967. Besídka pro důchodce na jaře v roce 1967.
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Z historie mateřské školy

Vítání občánků na podzim roku 1967. Vánoční besídka mladších dětí v roce 1967.

Školní rok 1967/68. Školní rok 1967/68.

Školní rok 1969/70.
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Z historie mateřské školy

(Foto: archiv mš)

Školní rok 1967/68. Školní rok 1967/68.

Školní rok 1970/71.

Mezinárodní den dětí v roce 1970.Budování chodníku k mateřské škole v květnu 1967.

- 28 -



- 29 -

SVĚCENÍ NOVÝCH ZVONŮ

Nové boršické zvony – hluboký zápis do historie obce
Co je to vlastně zvon? Zvon, když se rozezní, je hudebním nástrojem. Zvon je jednou z mála vzácných památek, která kaž-

dého člověka doprovází nepřetržitě v den všední i sváteční, při práci i slavnosti a k srdci lidskému promlouvá vždy řečí vítanou 
a dobrou. Svolává k bohoslužbám a vyzývá k modlitbě, ohlašuje radostné i bolestné události. Patří k duchovnímu i kulturnímu 
dědictví národa i církve. 

Prvotní úlohu zvonu dnešní doba pozapomenula. Od středověku, s masovým rozšířením, sloužil tento řemeslný výrobek ve 
společnosti jako komunikační prostředek. Pravidelně svolával na mši, vyzýval k modlitbám i rozjímání, a jeho hlavním úkolem 
byla ochrana obyvatel před nebezpečím, ohněm, krupobitím, bouřkou, povodní, vojenskými nepřáteli a válečnými událostmi. 
Měl nezastupitelnou úlohu v časové orientaci člověka. Polední, ranní a večerní zvonění bylo později doplněno odbíjením kos-
telních hodinových cimbálů, které však ochrannou funkci neměly.

Společně jsme si u nás v Boršicích pořídili čtyři nové zvony z pravé kvalitní zvonoviny a s krásným zvukem. Tyto nové zvony, 
které jsou velkým uměleckým dílem ze zvonařské dílny pana Josefa Tkadlece z Halenkova, nás přežijí a budou sloužit pro mno-
ho dalších generací tři sta až pět set let. Jedná se vskutku o velkou a historickou událost pro celou naši obec, která bude navždy 
zapsána v kronice obce. Proto nedopusťme, aby se objevil někdo, kdo opět přikáže zvony přeměnit v tanky, děla a nástroje 
pro vzájemné zabíjení, nedopusťme, aby se ze základů budování a rozkvětu naší společné obce vytratily křesťanské hodnoty.

Poděkování patří především našemu panu faráři-budovateli Antonu Kasanovi za to, že nás společně dovedl na cestě 
za novými zvony až před oltář kostela sv. Václava. Za přispění mnohých z Vás a obce dokázal svoji myšlenku zrealizovat 
do této nádhery, kterou můžete zhlédnout. Ještě jednou Vám všem za obec Boršice děkuji. starosta

V neděli 22. září při bohoslužbě posvětil 
čtveřici zvonů olomoucký arcibiskup Jan 
Graubner. Římskokatolická farnost dala zvo-
nům jména svatý Václav, svatá Rodina, sva-
tý Cyril a Metoděj a blahoslavený Jan Pavel 
II. Zvony vyrobil akademický sochař Josef 
Tkadlec z valašského Halenkova.
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BABINEC … letní putování
Kdo by neznal Smraďavku a Lázně Leopoldov? Jistě kaž-

dý, ale ne každý měl možnost projít si Lovecký zámeček a pro-
hlédnout lázně. Nám se to podařilo dne 13. 6. 2013 a průvod-
kyní nám byla sama majitelka paní Krystýnková. Něco málo 
z historie. 

Budovu Loveckého zámečku zbudoval mezi lety 1670-
1680 Hanuš Zikmund Petřvaldský. V tu dobu taky postavil nad 
jedním ze sirnatých pramenů kapli, zasvěcenou sv. Kříži. 

Budova, kde se nachází lázně, byla postavena počátkem 
19. století lidumilem Leopoldem Berchtoldem. Proto název Le-
opoldov. Leopold zde v roce 1809 ve věku 50 let také zemřel. 

V současné době je majitelem rodina Krystýnkova, která 
v roce 1997 koupila historické budovy a začala budovat.

Přistavěla Lovecký zámeček, kde celoročně nabízí ubyto-
vání v komfortně vybavených pokojích se sociálním zařízením, 
televizí, s možností připojení na internet. Kapacita Loveckého 
zámečku je 43 lůžek. Obdivovaly jsme vnitřní vybavení, cítíte 
se zde jako ve starobylém zámku. Po prohlídce jsme přešly 
do vedlejší budovy lázní, kde nás paní Krystýnková seznámila 
s tím, co všechno lze využít, např. saunu, solnou jeskyni, růz-
né koupele, rašelinové obklady, zábaly ze sirného minerálního 
bahna a další procedury. Celý areál je i střediskem zábavy, 
hrává zde živá hudba, pořádají se tady diskotéky, a to i dět-
ské, chalupářský bál atd. A my jsme se po procházce kolem 
rybníčku vracely spokojeny domů. Děkujeme paní Krystýn-
kové, že nám umožnila prohlídku, a také za čas, který nám 
věnovala.

V letošním roce jsme se rozhodly navštívit východní Čechy, 
a to v termínu od 25. 6. do 29. 6. 2013. Ubytování bylo zajiště-
no v Náchodě-Bělovsi a odtud jsme podnikaly výlety do okolí. 

První výlet započal hned po příjezdu.
Kdo by neznal knihu Babička od Boženy Němcové? Po-

znaly jsme, že děj knihy sice vycházel z reality, ale ta byla pře-
tvořena sny a fantazií spisovatelky. Prošly jsme údolím Úpy, 
prohlédly si Ludrův mlýn a pokračovaly k sousoší Babičky 
s dětmi, jehož základní kámen byl položen v roce 1920 u příle-
žitosti 100. výročí narození Boženy Němcové. Pomník symbo-
lizuje návrat babičky ze mlýna s vnoučaty Barunkou, Adélkou, 
Jeníkem, Vilémem a se psy Sultánem a Tyrlem.

Cesta po proudu mlýnského náhonu nás dovedla na Staré 
bělidlo. Průvodkyně nám vyprávěla, že původní stavba byla 
zbourána a Panklovi dostali vlhký byt u zámeckého parku - 
dvě místnosti s komorou. V současném Starém bělidle Ba-
runka ani babička nikdy nebydlely. Babička, vlastním jménem 
Magdalena Novotná, u své dcery Terezie pobývala asi pět let 
a pro neshody s ní se odstěhovala ke své mladší dceři Johan-
ce do Dobrušky. Nakonec se s dcerou odstěhovala do Vídně, 
kde zemřela v naprosté chudobě v roce 1841 ve věku 68 let. 
Byla pochována do společného hrobu. Průvodkyně se zmínila 
i o tom, že Barunka dokonce nebyla vlastní dcerou Panklo-
vých. Po výkladu jsme šly k Viktorčinu splavu a po krátkém 
zastavení pokračovaly na prohlídku zámku Ratibořice.  

Zde jsme se z výkladu dověděly, že kněžna Zaháňská byla 
velmi krásná, vzdělaná a inteligentní žena, která se brzy za-
pojila do politiky jako úhlavní odpůrkyně francouzského cí-
saře Napoleona. V Ratibořicích kráčela historie dál. Kněžna 
docílila toho, že zde v roce 1813 rokovali diplomaté z Pruska, 
Rakouska a Ruska o postupu proti Napoleonovi. I další infor-
mace o jejím vlivu v politice byly velmi zajímavé. Po procházce 
v parku jsme jely zpět na ubytovnu.

Druhý den: Návštěva Kuksu - hospital. 
Je to bývalý zaopatřovací ústav pro vojenské vysloužilce 

se špitálem a kostelem Nejsvětější Trojice. 

Za své sídlo si jej vybral hrabě František Antonín Špork. 
Jeho zásluhou je zde pravý ostrov barokního umění. V jeho 
službách působil sochař Matyáš Bernard Braun. Na dlouhé te-
rase před hospitalem jsou kopie jeho soch z let 1715 až 1718. 
Po jedné straně dvanáct ctností a na druhé straně dvanáct 
neřestí. Jejich originály jsme viděly v bývalém hlavním sále 
nemocničního hospitalu. Součástí prohlídky bylo i zastavení 
v lékárně z té doby. Špitál byl zrušen za německé okupace 
v roce 1938.

A my pokračovaly na další památku - pevnost Josefov.

Po válce o rakouské dědictví Rakousko ztratilo Slezsko 
a Kladsko s tamními pevnostmi. Proto císař Josef II. rozhodl 
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postavit pevnost novou. Základní kámen byl položen v roce 
1780, stavěla se 7 let a 3 roky se dodělávaly úpravy. Několik 
informací: stavěla se z cihel, délka chodeb je 45 km, v sou-
časné době je přístupných 35 km, průměrná výška stěn je 170 
cm, šířka 97 cm, ale jsou široké i 2 metry, vysoké 2,7 metru. 
Bylo potřeba 250 milionů cihel, z toho důvodu bylo v okolí ote-
vřeno několik cihelen, jedna cihla vážila 9,5 kg a měla rozměry 
čtvrt, půl a jednu stopu, stavba stála Habsburky celkem 10,5 
milionu zlatých. Traduje se, že když císař přijel na otevření 
pevnosti, poklepal na cihlu a řekl, že si myslel, že je zlatá, 
podle toho, kolik to stálo. Kolik se celkem vystřídalo na stavbě 
lidí, není známo, ale v roce 1784 pracovalo ve stavební sezo-
ně pro pevnost 40 000 lidí. V pevnosti není elektřina, proto 
prohlídka byla se svícemi a na konci jsme měly příležitost jít 
v úplné tmě. Nic příjemného. 

Politická situace se natolik změnila, že se Rakousko a Prus-
ko spojily proti Napoleonovi, a proto pevnost nikdy nesloužila 
ke svému původnímu účelu. Až za první světové války tu byl 
50tisícový zajatecký tábor. 

Josefov je nejrozsáhlejší podzemní komplex v Evropě.

Třetí den: Adršpašské skály.
Lidé se po staletí báli do skal vstupovat. Až v 17. století 

začali chodit první návštěvníci.

Skály jsou skutečným přírodním zázrakem. Člověk zde 
žasne nad uměním přírody. Názvy nejznámějších skal: Milen-
ci, Starosta a Starostová, Homole cukru, Džbán, nebo Sloní 
náměstí. Zajímavostí skal jsou i dvě jezírka - zatopený pískov-
cový lom u vchodu a výše položené jezírko, na kterém jsme se 
po zdolání téměř 100 schodů svezly na pramici. Při procházce 
mezi skalami průvodce vzpomenul pohádku Třetí princ, která 
se zde natáčela. Po celodenním výletě jsme se vracely zpět. 

Čtvrtý den: Pevnost Dobrošov.

Výstavba dobrošovské pevnosti souvisí s druhou světovou 
válkou. Stavět se začalo v roce 1937 a do mnichovských udá-
lostí bylo dokončeno 2 km spojovacích chodeb a 750 metrů 
čtverečních sálů, pracovalo zde zpočátku 490 dělníků a poz-
ději téměř 1 000. Po čtvercovém schodišti jsme scházely více 
jak 200 schodů do hloubky kolem 30 metrů, tloušťka stěn je 
3,5 metru. V době protektorátu byla pevnost uzavřena a pro 
návštěvníky byla otevřena v roce 1969. A my jsme se po ná-
ročné prohlídce vydaly k Jiráskově chatě na rozhlednu ve výš-
ce 624 metrů nad mořem. Chata je postavena podle projektu 
Dušana Jurkoviče a je odtud krásný pohled na Náchod, vodní 
nádrž Rozkoš, Orlické hory a do Polska.

Pátý den: zámek Náchod.
Od roku 1994 patří k náchodskému zámku dva medvědi, 

Dáša a Ludvík, které jsme pozorovaly ve starém hradním pří-
kopu.

Zámek je rozsáhlý stavební komplex o pěti nádvořích ležící 
na hranici mezi naší republikou a Polskem. Významným ma-
jitelem byl český rod, nejbohatší v Čechách, rod Smiřických. 
Jejich vláda je spojena s rozsáhlou stavební činností v letech 
1544 až 1620.

Posledními majiteli byla německá knížata z rodu Schaum-
burg-Lippe, která vládla na zámku až do konce 2. světové vál-
ky. Pak byl všechen majetek zkonfiskován a přešel do správy 
státu. 

Měly jsme možnost zhlédnout interiéry ze 17. a 18. století, 
štukovou výzdobu reprezentačních prostor, bruselské tapisé-
rie atd., zámek Náchod má co nabídnout. 
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A tím skončilo naše putování po východních Čechách. 
Bylo náročné, viděly jsme zajímavé věci, poznaly kus historie 
a těšíme se na další  putování v jiném kraji.

Naše putování pokračovalo v červenci na kolech výletem 
na Velehrad a do Chřibů na Pilu. Trasy jsme jely již vícekrát, 
ale vždy se objeví něco nového a zajímavého.

V září jsme jely pro změnu autobusem na zámek do Uh. 
Ostrohu, kde je výstava panenek paní Moniky Chmelařové. 
Vystavuje jich více jak 800 a 150 medvídků. Největším láka-
dlem jsou rebornovaná miminka, která sama tvoří. 

A návštěvníci mají dojem, že mimina jen spí a musí se ka-
ždou chvíli vzbudit.

Návštěvu jsme využily i k prohlídce dílny Lidových tradic 
a řemesel v Uh. Ostrohu. Při prohlídce jsme se dozvěděly, že 
jako jedni z mála se zabývají výrobou krojů a jejich součástí 
nejen z oblasti Moravského Slovácka. Měli pro nás připraveny 
ukázky krojů z jiných regionů a přímo v dílně nám švadlenky 
předváděly strojové vyšívání, výrobu klobouků aj. Po prohlíd-
ce jsme se plny zážitků vracely domů.

Marie Lukůvková

Hospůdka na Haldě Vás srdečně zve na 

Kovbojský den 
který se uskuteční 2. 11. 2013. 

Můžete se těšit na ukázky westernového i anglického ježdění, horsemanship atd.

 Po celý den nás bude doprovázet country kapela.

VÁNOČNÍ 
JARMARK

SOBOTA 30. 11. 2013 
od 13.00 hodin

NA PARKOVIŠTI PŘED JEDNOTOU.

KROMĚ SVĚCENÍ ADVENTNÍHO 
VĚNCE, BOHATÉHO KULTURNÍHO 
PROGRAMU, PRODEJNÍCH STÁN-
KŮ A OBČERSTVENÍ SE MŮŽETE 
TĚŠIT TAKÉ NA MIKULÁŠSKOU 
NADÍLKU S ANDĚLY A ČERTY.
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Letní tábor TOM Kamzík bez vymožeností dnešní civilizace
Tento rok jsme si vybrali místo na tábor v zapomenuté dě-

dince Dědov. Nachází se kousek od Teplicko-Adršpašských 
skal. V Dědově má naše asociace krásnou, mnoho let starou 
chalupu, je to místo, kde zapomenete na vymoženosti dneš-
ní civilizace. Není zde ani klasický splachovací záchod, voda 
teče jen ze studny, ale je tu nádherná příroda. Hned za chatou 
byla velká louka, na ní zarostlé ohniště, které Kuba s Ondrou 
dali postupně do úžasné podoby – to byly špekáčky, na tak 
krásném ohništi! Kousek od ohniště klokotala říčka Metuje, 
byla ledová, ale děcka jsou otužilci a smočily v potoku nejen 
nohu.

V pondělí 1. 7. 2013 měla Eva pro nás připravený celoden-
ní výlet do Adršpašských skal, výletu se nedá nic vytknout. 
Počasí bylo jako stvořené pro náš záměr. Prolezli jsme každou 
cestičku, zhlédli všechny kamenné útvary vytvořené přírodou. 
Byli jsme totálně uchváceni. Povozili jsme se po jezírku, pan 
převozník nám vyprávěl legendy, a tak byla docela legrace. 
Den ve skalách utekl, bylo stále na co koukat a co obdivo-
vat. Jen na zpáteční cestě nám ujel vlak, a tak jsme se vydali 
pěšky cestou-necestou. Po malém bloudění a větším prodírá-
ní trávou jsme našli správnou cestu do naší chaloupky. Ještě 
dlouho jsme si o našem dobrodružství povídali.

V úterý byl v plánu Dobrošov – vojenská pevnost. Původ-
ně to měl být odpočinkový den, ale 300 schodů do podze-
mí a pak zas nahoru nám dalo docela zabrat. Všem se však 
výlet líbil. Rozhodně nikdo z nás by v pevnosti nechtěl trávit 
asi delší dobu jak hodinu, tedy čas, po který trvala exkurze. 
V podzemí bylo pouhých 6 stupňů, tak už jsme byli rádi, že 
jsme na vzduchu na sluníčku, a naše kroky vedly do Jiráskovy 
restaurace. Na zpáteční cestě nás rozveselilo dětské hřiště, 

takže i ti, co už nemohli, zvesela dováděli. Na nádraží na nás 
čekalo překvapení. Spadlá závora! Nic by na tom asi nebylo, 
kdyby měl projíždět vlak, ale závora se zvedala na „lidský po-
hon“, opravdu se tady zastavil čas – pan výpravčí točil klikou 
a my potom prošli na nádraží.

Ve středu 3. 7. byl opravdu odpočinkový den, ale jen v tom 
smyslu, že jsme nikam nešli, kromě koupaliště v Náchodě, 
které bylo sice ledové, ale úžasné. Spousta atrakcí, tobogán, 
který byl neustále zavřený, ale konečně jsme se koupali, za-
plavali si a uvolnili své svaly. Koupaliště jsme však navštívili až 
odpoledne, bylo odměnou za dopolední velký úklid na cha-
lupě, kterého se chopily vzorně holky, a kluci mezitím dali do 
pořádku ohniště a nanosili dříví na večerní táborák. Takže po 
návratu z koupaliště jsme zasedli k ohništi a zpívali a povídali, 
až do doby, než začali útočit komáři.

Babiččino údolí nás čekalo ve čtvrtek a taky počasí vyšlo, 
nebylo horko ani zima, bylo to prostě zase príma. Viděli jsme 
Staré bělidlo, Viktorčin splav, hospodářský dvůr, zámecký 
park, ratibořický zámek a mlýn. Zkrátka vše, co ke známé spi-
sovatelce Boženě Němcové neodmyslitelně patří.

  TOM Kamzík
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A přišel pátek, poslední den před 
odjezdem. Bylo potřeba načerpat síly 
na zítřejší cestu domů, která trvala 4 
hodiny, což je docela náročné. No 
a tak jsme se byli podívat v nedale-
kém muzeu MERKUR v Polici nad Me-
tují. Po prohlídce všemožných staveb 
– Ocelové město inspirované stejno-
jmenným románem J. Verna, mode-
lové železnice, sbírka historických 
i současných vláčků MERKUR – na 
nás čekal stůl plný všemožných dílů 
této stavebnice a my si mohli vyrobit 
svůj vlastní model. Čas u stavebnice 
rychle utekl a my se museli vrátit na 
chalupu, nachystat na večerní rozluč-
kový oheň a nachystat se na soutěž 
s názvem „Dědov má talent“.

PS: Vůbec nám nechyběl luxusní 
záchod ani počítač či televize, byla 
zde nádherná krajina, spousta dobro-
družství i bez „těchhle“ vymožeností. 
Šum ve stromech, bublání potoka 
bylo pro nás muzikou… Velké podě-
kování patří Evě, která pro nás připra-
vila výlety a super program tábora.

                Sepsala Helča

IMCA – Mistrovství světa kříženců 
a psů bez průkazu původu v agility

Letošní mistrovství se konalo v ma-
ďarském městě Gyula ve dnech 5. – 8. 
9. 2013. Stejně jako v loňském roce 
proběhly v České republice tři kola kva-
lifikačních závodů do reprezentace na 
tento vrcholový závod. Kvalifikační zá-
vody se konaly v dubnu v Krupce u Ústí 
nad Labem, v květnu v Brně a poslední 
v červnu v Žamberku. O místo v české 
reprezentaci jsem bojovala se svou fe-
nou německého ovčáka Sárou a i přes 
její zdravotní komplikace jsme nakonec 
byly kvalifikovány na IMCA.

Do Maďarska jsem se moc těšila. 
Když jsem před pěti lety byla na mist-
rovství světa poprvé, konalo se právě 
v Gyule, takže to pro nás bylo již známé 
místo, kde jsme před lety získali stříbro 
ve družstvech s mým starším psem He-
nrym. Se Sárou jsem letos závodila pou-
ze v jednotlivcích a v naší kategorii se 
sešlo celkem 65 týmů.

Na tomto závodě se v jednotlivcích 
běží vždy dva běhy, z jejichž součtu vze-
jdou ti nejlepší. První běh jsem běžela 
celkem v klidu, nebyl moc těžký, jen po-
vrch psům trochu klouzal, a tak jsem če-
kala, jak se s tím Sára srovná. Nakonec 
jsme zaběhly rychlý a bezchybný běh 
a umístily se na 8. místě. Ve druhém, 
finálovém běhu už jsem byla značně 
nervózní, nebylo mi vůbec dobře, ale 

daly jsme do toho se Sárou všechno, 
zaběhly druhý rychlý a bezchybný běh 
a potom už jen všichni čekali na výsled-
ky. Splnil se mi sen, umístily jsme se cel-
kově na třetím místě a domů odvážely 
pohár, bronzovou medaili a skvělý pocit 
obrovského úspěchu.

Jsem moc ráda, že to letos vyšlo. 
Sáře už bude osm let a je možné, že to 
bylo její poslední mistrovství. Před dvě-
ma měsíci jsem si splnila ještě jeden 
sen. Přivezla jsem si štěně holandského 
ovčáka. Takže nástupce už se připravuje 
a snad bude minimálně stejně úspěšný 
jako Sára a třeba i ještě lepší…

Jana Kořínková
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LETNÍ TURNAJ V PETANQUE 
V TROPICKÉM PEKLE

Velmi pěkný petanquový turnaj v areálu letního 
kina proběhl 27. 7. 2013 a zúčastnilo se ho 14 kou-
lařů. Po velmi vyrovnaných bojích si nakonec palmu 
vítězství odnesl Pavel Fridrich z Uh. Hradiště, který 
zakusil jedinou porážku. Na dalších místech skon-
čili všichni domácí hráči, a to druhý Mirek Fryšták 
před Karlem Hiklem. Bramborovou medaili si od-
nesl ředitel turnaje Tomáš Bukvald před obhájcem 
loňského vítězství Pavlem Tomášů. Velmi pěkný vý-
kon předvedla také paní Marie Bukvaldová.

Poděkování patří Obecnímu úřadu Boršice za 
spolupráci a Varmužově pekárně za sponzorský dar.

Tomáš Bukvald

VOLNOČASOVÉ SPORTOVNÍ CENTRUM
Rok utekl jako voda a volnočasové sportovní centrum v listopadu 

oslaví svůj „první rok“. Jsem ráda, že si k nám našlo během toho roku 
cestu velké množství sportovců, školáků, ale i lidí, kteří se se sportem te-
prve seznamují. Potěšující také je, že v něm nesportují jen občané místní, 
ale i lidé z okolních vesnic. Celý rok se zde hrály téměř všechny sporty, 
ale nejvíce byl preferovaný fotbal, volejbal a badminton. Osobně jsem 
nadšena, když lidé přijdou sportovat a hala, prostředí a vše kolem se jim 
zalíbí natolik, že se stanou pravidelnými návštěvníky. V loňském roce 
jsem vedla 
hned něko-
lik sportov-
ních kroužků 
a věřím, že 
tomu bude 
tak i v tomto 
roce. Případ-
ní zájemci 
a zájemkyně 
budou včas 
in fo rmová-
ni. Pořádali 
jsme také 
h i s t o r i c k y 
první bad-
mintonový turnaj, který mě svou účastí a úrovní mile překvapil. Proto 
také plánujeme někdy v listopadu pořádat turnaj další.

Případní zájemci o sportování mohou volat na tel. 724 150 638 – 
slečna Skupinová.

V odpoledních hodinách pak přímo na VSC, tel. 576 514 011.
Zdeňka Skupinová
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Fotbalisté Boršic opět jen krůček od prvenství 
Sportovní klub v Boršicích koncem 

června oslavil 80 let od svého založení 
slunečným dnem plným fotbalu a dob-
ré zábavy. Mužstvo mužů si za svého 
soupeře pozvalo kombinovaný tým pr-
voligového 1.FC Slovácko, „staří páni“ 
zase změřili své síly a letité zkušenosti 
se svými partnery z Klánovic u Prahy. 
Hodnotný dárek k významnému jubi-
leu si dali samotní fotbalisté v krajském 
přeboru mužů, když zopakovali skvělé 
umístění z loňské sezóny a v náročné 
soutěži opět skončili na krásném 2. mís-
tě, pět bodů za vítězným ČSK Uherský 
Brod. I přes tento nesporný úspěch 
nelze nevzpomenout určitou pachuť, 
kterou uplynulý ročník poznamenala 
známá kauza registrovaného členství 
ve fotbalové asociaci, na niž doplatila 
spousta klubů napříč všemi soutěžemi 
v České republice a bohužel i klub Bor-
šic. Na následných kontumacích mno-
ha výsledků nakonec nejvíce „vydělali“ 
právě v Uherském Brodě, který tak na 
základě administrativních zásahů shora 
přišel právě k bodům, které mu zajistily 
postup do divize na úkor postižených 
Boršic a Bystřice pod Hostýnem… 

Do nového soutěžního ročníku 
2013/14 vstoupili boršičtí muži už bez 
veterána Jana Kuzmy, který v 41 letech 
zřejmě ukončil aktivní činnost, naopak 
náš tým posílila trojice 21letých mladí-
ků – univerzál Tomáš Ohnutek s obrán-
cem Martinem Horákem z 1.FC Slovác-
ko a ofenzivní záložník Adam Zelinka 
z Jiskry Staré Město. Srpnový start však 
svěřencům osvědčeného trenéra Pavla 
Šimečka nevyšel zcela podle představ, 
když v úvodním domácím duelu s Kateři-
nicemi jen remízovali 2 : 2 a o týden poz-
ději ve Viganticích, jejichž dres oblékají 
i bývalý reprezentant René Bolf a zkuše-
nostmi z německé bundesligy opředený 
Radim Kučera, dokonce podlehli 2 : 4. 
Oba následující zápasy na svém hřiš-
ti však Boršičané naštěstí zvládli, když 
loňského divizionáře ze Spytihněvi po 
boji těsně porazili 1 : 0 a poté poprvé 
před svými diváky přehráli i tradičně ne-
příjemný Provodov v poměru 3 : 1. Cen-
ný bod pak přivezli zpod Hostýna, kde 
s jedním z favoritů krajského přeboru 
Bystřicí p. H. remízovali 1 : 1, a následně 
domů k lázeňským pramenům s přídě-
lem 4 : 1 poslali i dosud vedoucí celek 

tabulky FK Luhačovice. Po odehraných 
6 kolech se tak naši muži dotáhli jen pár 
míst pod čelo tabulky a všichni věříme, 
že ve zlepšeném trendu dohrají i celý le-
tošní podzim. 

Na konci léta pak svoje soutěže ro-
zehrály i všechny mládežnické týmy SK 
Boršice. Dorostenci vedení Vladimírem 
Varmužou budou chtít v krajské soutě-
ži hrát určitě důstojnější roli, než tomu 
bylo vloni, kdy se většinou pohybovali 
jen těsně nad sestupovými příčkami. 
U žáků je dlouhodobým problémem, 
a to nejen u nás, malý zájem dětí o sport 
a s tím spojený obrovský nedostatek 
mladých fotbalistů, na což jsme museli 
v Boršicích zareagovat větším propo-
jením s nejsilnějším klubem v regionu 
– 1.FC Slovácko, jehož přípravka roč. 
2003 bude v této sezóně Boršickým 
vypomáhat v kategorii mladších žáků. 
Starší žáci, které trénuje bývalý ligový 
hráč Václav Činčala spolu s Liborem 
Hiklem, by se proto měli v letošním roč-
níku krajské soutěže hlavně více stabi-
lizovat. K výrazným změnám v průběhu 
prázdnin však došlo u nejmladší věkové 
kategorie – přípravek. Po několika letech 

se rozhodl dát Boršicím vale 
jejich hlavní organizátor Jiří 
Moravčík z Uherského Hradi-
ště. Vzhledem k jeho přesu-
nu do sousedních Buchlovic 
s následnými tendencemi 
stáhnout s sebou i několik 
dětí dosud působících právě 
v Boršicích bylo nutné tuto 
věkovou kategorii organizač-
ně přeskupit od základu. Byli 
získáni noví trenéři, a to Sta-
nislav Výstup z Boršic, jemuž 
vypomáhají aktivní fotbalisté 
Tomáš Ohnutek s Adamem 
Zelinkou. Věříme, že zejména 
jejich přičiněním určité pro-
blémy, které s sebou všechny 
uvedené změny pochopitel-
ně přinesly, budou postupně 
překonány a boršické pří-
pravky budou brzy zase patřit 
k naší chloubě. 

Veškeré aktuality z čin-
nosti fotbalového klubu SK 
Boršice a např. i podrobné 
komentáře z utkání mužů 
můžete číst také na www.
skborsice.cz. Nově od této 
sezóny však můžete sledovat 
buď on-line nebo i ze zázna-
mu všechna utkání krajského 
přeboru mužů na internetové 
televizi www.tvcom.cz.

Jaroslav Hastík, SK Boršice

Muži SK Boršice – 2. místo ve Zlínském KP v sezóně 2012/2013
Horní řada zleva: Jaroslav Hastík – sportovní sekretář, Dušan Klvaňa, Tomáš Klvaňa, Ondřej 
Vlček, Miroslav Hromada, Václav Činčala, Bořek Nečas – masér, Vladimír Varmuža – sportovní 
manažer, Cyril Zach – člen výboru 
Prostřední řada zleva: Pavel Brzica – člen výboru, Antonín Cileček – vedoucí mužstva I, Pavel 
Náplava, Ondřej Vašek, Martin Dufek, Jakub Zach, Václav Šustr, Ondřej Martinec, Jaroslav Mu-
šálek, Vladimír Dvořák – správce stadionu a hlavní pořadatel
Dolní řada zleva: Jan Kuzma, Vítězslav Martinák – člen výboru a hlasatel, Pavel Šimeček – tre-
nér, Petr Remeš, Petr Gottwald – předseda, Svatopluk Staufčík – místopředseda, David Kopčil, 
Manfred Konrád
Schází:  Vladimír Zapletal – prezident a Jiří Vaňátko – pokladník a vedoucí mužstva II
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Akce Sboru pro občanské záležitosti obce Boršice:
  Každý měsíc gratulace v místním rozhlase jubilantům starším 70 let  
  55 let společného života oslavili:

  7. 6. 2013 Jaroslav a Marie  B u ch t í k o v i
14. 6. 2013 Josef a Marie  M a ř á k o v i
14. 6. 2013 Teofil a Libuše  K r p á l k o v i 

  Vítání občánků – 15. 6. 2013
  Rozloučení s dětmi v MŠ – 28. 6. 2013
  Rozloučení s vycházejícími žáky ZŠ – 28. 6. 2013       
  Setkání ročníku 1933 – 27. 7. 2013

Životní jubilea:
Antonie Š t o l f o v á  85 let
P. Jan M a r e č e k  94 let
Ignác B i l í k  93 let
Věra B e d n a ř í ko v á (DD Buchlovice)  85 let
Anna T o m a n c o v á  80 let
Josefa P o n d ě l k o v á  90 let
Marie V a š í č k o v á  90 let
Božena Ch a r v á t o v á  90 let

Narození:
Štěpánka H a n á k o v á
Michal L u d v í č e k
Max F r ý b o r t

Úmrtí:
František N á p l a v a  zemřel  3. 6. 2013
Anna S t o d ů l k o v á (DPS)  zemřela  5. 6. 2013
Stanislav G a b r i e l  zemřel   6. 6. 2013
Františka Š t o l f o v á  zemřela   9. 6. 2013
Karel P i n k a  zemřel  13. 6. 2013
Jaroslav L a n š p e r k  zemřel 14. 6. 2013
Jaroslav F r y š t á k  zemřel  17. 6. 2013
Josef B a r t o š í k  zemřel  26. 6. 2013
Baltazár C u p a n í k  zemřel 29. 6. 2013
Anna B á n o v s k á  zemřela   6. 7. 2013
P. Jan M a r e č e k  zemřel   8. 7. 2013
Bohumil M r á z (DPS) zemřel   3. 8. 2013
Marie Š e s t á k o v á (DPS) zemřela   9. 8. 2013
František U h l í ř  zemřel   3. 9. 2013

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů a rodáků:
Josef T r u n e č k a  zemřel 31. 8. 2013

Společenská kronika



Vítání občánků 15. 6. 2013

Rozloučení s dětmi mateřské školy

Rozloučení s vycházejícími žáky základní školy
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Burčákové slavnosti


